
 1 
Z á p i s n i c a 

z riadneho zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante  
konaného dňa 15.  1.  2014. 

Prítomní:   
Predseda komisie:  Peter Kolek 
Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý 
 Mgr. Ján Kolek  
 Zsolt Takáč 
                              Jozef Keppert 
 Tomáš Szabo  
Ďalej boli prítomní: 
Hostia:                    Mgr.  Ladislav Maťašovský – primátor mesta 
 Juraj Stern – predseda redakčnej rady GN/GÚ 
 Mgr. Alica Orbánová – ved.odd. ŠkKaŠ 
Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 
 
Program: 
1) Vyhodnotenie úrovne Galantských novín za rok 2013. 
2) Prerokovanie návrhu výzvy  na podanie projektov na poskytnutie               
    dotácií z rozpočtu mesta v roku 2014. 
3) Informatívna správa o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov  
    poskytnutých občianskym združeniam z rozpočtu mesta v roku 2013. 
4) Vyhodnotenie Vianočných trhov 2013. 
5) Priebežná informácia o príprave XXX. ročníka GT. 
6) Rôzne. 
Predseda komisie Peter Kolek privítal na zasadnutí všetkých prítomných a oboznámil ich 
s programom zasadnutia. Na úvod zasadnutia poprial všetkým do nového roka veľa zdravia, 
pozitívnej energie a elánu. 
1) Vyhodnotenie úrovne Galantských novín za rok 2013: 
Materiál bol doručený členom komisie prostredníctvom e-mailu. 
p. Stern- predseda redakčnej rady Galantských novín v stručnosti informoval členov komisie 
o činnosti RR. Uviedol, že snahou RR bolo vylepšiť noviny, čo sa aj podarilo, hlavne, čo sa týka 
tlače novín. Prostredníctvom výberového konania sa každý rok zabezpečuje dodávateľ tlače, 
súčasná tlačiareň micropix s.r.o. tlačí GN kvalitne a včas, nie je s nimi žiaden problém. Informoval, 
že v súčasnosti sa pripravuje verejné obstarávanie na poskytnutie tlačiarenských služieb na farebnú 
tlač mesačníka Galantské noviny/Galántai Újság od apríla 2014. Ozrejmil členom komisie 
skutočnosti týkajúce sa súdneho sporu s tlačiarňou Jonagold Svodín. 
p. Takáč navrhol, aby sa v novinách neobjavovali len informácie o tom, čo sa udialo, ale viac 
informácií o tom, čo sa týka perspektívy zo strany mesta, nových projektov a pod. Podľa jeho 
názoru, by bolo dobré dať priestor aj riaditeľom zariadení, predsedom jednotlivých komisií, aby 
zhodnotili, ako vidia chod mesta za štyri roky. 
p. Stern uviedol, že v GN boli uverejnené aj takéto témy, napr. články o pripravovanej digitalizácii 
kina, o neog. kaštieli, aktuálne informácie o ARLI, rozhovory s vedúcimi oddelení, Galantské 
noviny však slúžia aj ako kronika mesta, aby sa zdokumentovalo dianie v meste za roky späť. 
Mgr. Kolek upriamil pozornosť na to, že GN sú mesačníkom, nevychádzajú denne. Požiadal 
predsedu RR, aby si stanovili určité vízie, ako sa budú Galantské noviny uberať v tomto 
predvolebnom roku. 
PaedDr. Černý navrhol uviesť v GN informáciu pre občanov, určité pravidlá, dokedy je možné 
zasielať príspevky, čo je  a nie je možné zverejniť v novinách v zmysle tlačového zákona. 
p. Stern uviedol, že ako predseda RR bude presadzovať smerovanie GN bez kampaňovej politiky. 
Požiadal členov komisie, aby sa na komisii kultúry v tomto roku zaoberali vyhodnotením GN a ich 
smerovaním k predvolebnej činnosti  koncom prvého polroka 2014. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Vyhodnotenie 
úrovne Galantských novín za rok 2013“ a navrhuje zaradiť za účasti predsedu redakčnej 
rady do programu júnového zasadnutia komisie bod: „Hodnotenie a obsahové zameranie 
Galantských novín na rok 2014.“ 
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2) Prerokovanie návrhu výzvy  na podanie projektov na poskytnutie dotácií z rozpočtu mesta 
v roku 2014: 
Návrh výzvy bol doručený členom komisie prostredníctvom e-mailu. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala návrh Výzvy č.2 na 
predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie z rozpočtu mesta na rok 2014 pre oblasť „Rozvoj 
a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“,  súhlasí s obsahom výzvy a termínom 
podávania žiadostí. Ukladá oddeleniu školstva, kultúry a športu MsÚ zabezpečiť jej 
zverejnenie na webovej stránke mesta dňa 16. 01. 2014.  
 
3) Informatívna správa o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov poskytnutých 
občianskym združeniam z rozpočtu mesta v roku 2013: 
Materiál, spracovaný oddelením školstva, kultúry a športu MsÚ v tabuľkovej forme, bol zaslaný 
členom komisie. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante materiál berie na vedomie bez 
pripomienok. 
 
4) Vyhodnotenie Vianočných trhov 2013: 
Podrobný materiál vrátane finančného vyhodnotenia spracovaný MsKS bol doručený členom 
komisie prostredníctvom e-mailu. 
Mgr. Kolek uviedol, že na osobitnej porade sa uskutočnilo vyhodnotenie trhov, kde boli prednesené 
klady aj zápory. Prostredie trhov, čo sa týka výzdoby a celkového estetického pohľadu bolo podľa 
jeho názoru dôstojné, obohatené o živý Betlehem, ktorý mal veľký úspech, názory občanov na 
lokalitu trhov sa rôznili. Uviedol, že vo večerných hodinách boli trhy doteraz najnavštevovanejšie, 
navrhol v budúcnosti posilniť oblasť kultúrnych programov a vyčleniť dostatočnú finančnú 
základňu na usporiadanie trhov v tomto roku, o lokalite trhov nech rozhodne MsZ na základe 
podnetov od občanov. 
Bc. Kolek kladne zhodnotil živý Betlehem a odporučil aj do budúcnosti ho zaradiť počas konania 
vianočných trhov pokiaľ možno na viac dní. Kritickejšie ohodnotil kultúrny program, ktoré niektoré 
školy pripravili, odporučil hlavný program trhov koncipovať s neskorším začiatkom, zamerať sa 
viac na profesionálny kultúrny programom a vyčleniť na to finančné prostriedky. Ďalej navrhol po 
dohode s prevádzkovateľmi občerstvení usporiadať atrakciu zabíjačky. Uviedol, že sa bude 
prikláňať k tomu, aby sa trhy vrátili na pôvodnú lokalitu na námestie pred MsKS. Kriticky sa 
vyjadril k skutočnosti, že sa konali trhy zároveň v tom istom období aj na mestskom trhovisku, 
v takomto malom meste by sa mali konať len jedny vianočné trhy. Kladne hodnotil aj podujatie 
tvorivé dielne. 
PaedDr. Černý uviedol, že lokalita trhov by sa nemala meniť, do budúcna bude potrebné doriešiť 
problémy, ktoré sa vyskytli a ponechať vianočné trhy v parku. Tiež je toho názoru, že v meste by sa 
mali konať len jedny vianočné trhy. 
p. Keppert kladne zhodnotil prácu študentiek gymnázia, ktoré upiekli medovníky, predávali ich 
počas vianočných trhov a zisk venovali OZ Neogotický kaštieľ vo výške 230 EUR. Zároveň 
poďakoval riaditeľovi Gymnázia Janka Matúšku za podporu tejto akcie, ktorá sa stretla so záujmom 
ľudí. 
Primátor mesta Mgr. Maťašovský kladne hodnotil organizovanie „Tvorivých dielní“ o ktoré bol 
veľký záujem a poďakoval vedúcej odd. ŠkKaŠ za ich realizáciu. Uviedol, že lokalitu konania trhov 
bude potrebné v budúcnosti ustáliť, výber lokality bude robiť MsZ, návrh kultúrneho programu 
bude pripomienkovať komisia kultúry.  
Mgr. Orbánová uviedla, že žiaci zo škôl nie sú profesionálmi, snažili sa a pripravili si pekný 
program, ale nedalo sa predvídať, že deti ochorejú a pedagógovia budú musieť narýchlo pripraviť 
náhradný program. 
Mgr. Kolek navrhol do budúcnosti motivovať školy vyhlásením súťaže o najlepší vianočný kultúrny 
program. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Vyhodnotenie 
Vianočných trhov 2013“, materiál berie na vedomie a odporúča, aby na septembrové 
zasadnutie mestského zastupiteľstva bol zaradený bod: “Vianočné trhy 2014“. 
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5) Priebežná informácia o príprave XXX. ročníka Galantských trhov: 
Predseda komisie uviedol, že tento bod bude súčasťou každého zasadnutia komisie, na základe 
odsúhlaseného plánu práce komisie. 
Primátor mesta Mgr. Maťašovský informoval členov komisie, že prvé zasadnutie riaditeľstva GT sa 
uskutoční 30. januára 2014 o 10.00 hod. Uviedol, že zatiaľ budú pozvaní tí, ktorí boli členmi 
riaditeľstva trhov doteraz a p. Aštary, ktorí bude mať na starosti vínnu uličku. Predbežný termín 
konania trhov je v dňoch 7., 8., 9. augusta 2014, upresní sa na zasadnutí. 
P. Keppert navrhol, aby pri príležitosti konania jubilejného 30. ročníka Galantských trhov bol názov 
„Galantské trhy“ zmenený na „Galantský jarmok“, tento názov vychádza z histórie mesta. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „Priebežnú 
informáciu o príprave XXX. ro čníka Galantských trhov“ a odporúča v súvislosti s konaním 
jubilejného 30. ročníka  zmenu názvu z „ Galantské trhy“ na „Galantský jarmok“.  
 
6) Rôzne: 
- Primátor mesta Mgr. Maťašovský informoval členov komisie, že akad. soch.Ladislav Sabo  
požiadal o ďalšie rokovanie v súvislosti s pohľadávkou Združenia Bronz voči mestu, ktorá vznikla 
v roku 2012 porušením podmienok zmluvy o poskytnutí dotácie. Keďže do dnešného dňa dotácia 
nebola vrátená mestu, právne oddelenie MsÚ bude ďalej postupovať v zmysle zákona. 
Členovia komisie skonštatovali, že pán Sabo ústretový krok dostal, na ktorý nereagoval a musí si 
s mestom vysporiadať svoje záväzky. 
- p. Takáč informoval členov komisie o rekonštrukcii historickej brány neogotického kaštieľa, ktorá 
má byť ukončená koncom mája. Upozornil, že bránu bude potrebné osadiť na nosné stĺpy, aby 
neprišlo k jej poškodeniu.  
Platba po dohode s realizátorom bude prebiehať v troch etapách, prvá platba bude vo výške cca  
2 000 EUR. Ďalej informoval, že sa otvorili dve z urien verejnej zbierky, kde sa vyzbieralo 2 224 
EUR. 
 
   
 
 
Termín ďalšieho zasadnutia komisie je  19.  2. 2013 ( streda),  bude spresnený pozvánkami.  
 
 
 
 
 
 
                        
           Bc. Peter  K o l e k   v. r.  
                 predseda komisie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Galante dňa  16. 1. 2014          
Zapísala: E. Poláková 

                     


